
Sol zemlje in luč sveta 

Kaj je največja prepreka za krščanstvo v naši državi? 
To vprašanje bo prineslo veliko različnih odgovorov, 
odvisno, koga vprašamo. Odgovori bodo verjetno: 
množični mediji, popularna kultura, materializem, 
slaba vladna politika, druge vere … Nekemu 
misijonarju se je ponudila priložnost, da je postavil 
to vprašanje velikemu Mahatma Gandhiju: »Kaj je 
največja ovira za krščanstvo v Indiji?« Njegov 
odgovor je bil hiter in odločen: »Kristjani«. Pravijo, 
da bi bil svet bolj krščanski, če ne bi bilo kristjanov. 
Pravi in predani kristjani seveda niso ovira za 
krščanstvo, so pa tisti, ki nosijo to ime, pa sodeč po 
tem, kako se obnašajo in govorijo, ne bi mogel 
nihče posumiti, da imajo kaj povezave s Kristusom. 

V današnjem evangeliju Jezus reče svojim učencem: 
»Vi ste luč sveta« (Mt 5,14). Toda na drugem mestu 
v Janezovem evangeliju Jezus reče zase: »Jaz sem 
luč sveta.« Kdo je potem luč sveta? Jezus ali njegovi 
učenci? To navidezno nasprotje odpravlja drug 
stavek v Janezovem evangeliju (9,5), kjer Jezus 
prilagodi trditev o sebi: »Dokler sem na svetu, sem 
luč sveta.« To pokaže, da Jezus govori o utelešenju 
luči. Dokler je telesno prisoten na svetu, je luč 
sveta, toda ko ni več fizično prisoten, njegovi učenci 
prevzamejo vlogo luči na svetu. 

Vloga kristjanov v današnjem svetu je nakazana z 
dvema besedama v današnjem evangeliju: sol in luč. 
Kaj pa to pomeni? Ali veste, da se beseda sladkor v 
Svetem pismu nikoli ne pojavi?  V starih časih je bila 
sol edina začimba, ki je dala hrani okus. Brez soli bi 
bila hrana brez okusa. Jezus pravi, kar je sol za 
hrano (ali sladkor, če hočete), so kristjani za svet. 
Kristjani so zato tu, da naredijo svet slajši. Kako 
lahko naredimo svet bolj sladek? Odgovor najdemo 
v Markovem evangeliju: »Imejte sol v sebi in živite v 
miru med seboj« (Mr 9,50). 

Kot sol smo poklicani, da postanemo sladki učenci, 
prijateljski in prijazni ter da živimo v miru med 
seboj. Kot luč smo poklicani, da pokažemo pot. Brez 
luči se zaletimo drug v drugega in pademo v jarek. 
Toda luč pravi: »Tu je pot, pojdi po njej; tu je 
nevarnost, izogni se ji.« Brez luči in soli bi bil svet v 
zelo slabem stanju, nezanimiv in nemogoče bi bilo 
živeti v njem. Z lučjo in soljo postaja svet varnejši in 

boljši. Dolžnost kristjanov je, da naredimo svet 
boljši. 

Toda, kako naj to naredimo? Na enak način, kot 
delujeta sol in luč. Najprej se moramo razlikovati od 
hrane, preden je uporabljena. Če sol izgubi svoj 
okus, je neuporabna in ne more več narediti razlike. 
Luč se mora razlikovati od teme, da bi lahko 
pomagala. Svetilka brez baterij nekomu v temi ne 
pomaga. Zato pomeni biti sol in luč sveta biti 
drugačen od sveta. Če verniki nimajo ničesar, kar jih 
loči od nevernikov, so kot sol, ki je izgubila slanost 
in zato ne more povzročiti razlike. In tisto, kar nas 
loči od neverujočih, ne smejo biti samo oznake in 
priponke, ki jih nosimo, ampak predvsem življenje, 
ki ga živimo. Kakor Jezus govori v Janezovem 
evangeliju: »Po tem bodo vsi spoznali, da ste moji 
učenci, če boste med seboj imeli ljubezen« (Jn 
13,35). Ljubezen je razpoznavni znak, po katerem 
lahko ločimo pravega kristjana od lažnega. 

Nadalje pa sol in luč delujeta tako, da se združita s 
stvarjo, ki bi jo rada spremenila. Sol ne more 
spremeniti hrane, razen če ne gre v hrano in jo 
spremeni od znotraj. Luč ne more pokazati poti, 
dokler ne sreča teme. Včasih kristjani mislijo, da je 
prava pot, da se držijo stran od družbe in popularne 
kulture. Toda če se skrivamo pred resničnostjo naše 
družbe in našega sveta, se lahko zgodi, da bomo 
skrili svojo luč pod mernik. Da bi naredili razliko, se 
moramo zdramiti in se soočiti. 

Današnji evangelij je strašljiv. Na nek način govori, 
da je toliko teme in grenkobe v svetu, ker  kristjani 
nismo opravili svoje službe, da bi bili sol in luč sveta. 
Toda danes se lahko odločimo, da bomo delali 
drugače. Lahko se odločimo, da bomo raje prižgali 
lučko, kot da bi prekleli temo. Celo najmanjši 
plamen pomaga svetu v temi. 
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